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Barčiansky súčasník
Z rokovaní
Starosta mestskej časti zvolal na deň  24. 4. 2019 

o 16,00 hod. tretie zasadnutie miestneho zastupi-
teľstva v  zasadačke na 1. poschodí, Abovská 32,  
s programom, ktorý bol nasledovný:
1. Otvorenie -  Schválenie programu rokovania, b) 

Voľba návrhovej komisie, c) Určenie overovateľov 
zápisnice

2. Dopyty, návrhy, podnety a požiadavky občanov
a) Požiadavky prítomných občanov
b) Požiadavka písomná na opravu chodníka 

Fándlyho 
2.1 – predsunutý bod 10
3. Kontrola uznesení 
4. Správa starostu o činnosti od posledného MZ 
5. Informácia predsedov komisií o činnosti 
6. Správa hlavného kontrolóra 
7. Informácia o priebehu investičných prác v MČ
8. Informácia o podaných projektoch
9. Informácia o výsledkoch volieb prezidenta 

a o voľbách do EP
10. Výstavba priemyselného parku Europark Košice
11. Návrh spracovania štúdie pre cyklochodník 

a komunikácie
12. Spracovanie PD voda a kanál
13. Darovanie zbierky
14. Problematika verejného osvetlenia
15. Žiadosť o podporu pre diabetické deti
16. Dopyty a interpelácie poslancov
17. Rôzne 
18. Záver

ktorý bol schválený po úprave, ktorá spočívala 
v preradení bodu 10 ako 2.1 poslankyne pani Moni-
ky Sedlákovej, čo miestne zastupiteľstvo odsúhlasilo 
a schválilo program rokovania. 

Pracovné predsedníctvo pracovalo v zložení: 
páni František Krištof a Marek Rusnák, pani JUDr. 
Mária Želinská a prednostka úradu PhDr. Mária Kme-
cová. Za zapisovateľku bola menovaná pani Lucia 
Brečková.

 Za skrutátora bol schválený pani Monika Sed-
láková. Za overovateľov zápisnice boli určení páni 
Ing. Daniel Antal a Pracko Dušan, do návrhovej ko-
misie boli zvolení pán Kačmar Marián a Kuruc Maroš. 
Prítomných bolo 6 poslancov, takže rokovanie bolo 
uznášaniaschopné.

V bode 2a sa do vystúpenia prihlásili
viacerí občania: 

• P. Varga Štefan – „vo veci VZN 2015 v súvislos-
ti so vzdialenosťami od verejnej komunikácie aby 
starostovia žiadali zmenu, ďalej vo veci kanalizácie 
a vody na parcele č. 1404/82 z hľadiska prechodu 
cez cudzie pozemky, vo veci cyklochodníka do Še-
bastoviec, vo veci trafostanice a zmeny zóny ÚP za 
ihriskom“.

□ starosta reagoval, že vo veci VZN preverí si-
tuáciu s tým, že asi ide o tzv. fúziky, čo v prípade 
schválenia v územnom pláne sa to netýka,

c v súvislosti s kanalizáciou a vodou v danej loka-
lite v zmysle usmernenia investičného riaditeľa VVaK 
mestská časť  z dôvodu, že potrebuje riešiť ulicu Ber-
zeviczyho spolupracuje s projektantom lokality pod 
hospodárskym dvorom s tým, že mala by byť spraco-
vaná spoločná dokumentácia  vo fi nančnom podie-
le zúčastnených s vyriešením prechodu cez parcely 
a následným spoločným stavebným konaním,

□ vo veci cyklochodníka je dnes v programe ná-
vrh na spracovanie štúdie za účelom riešenia chodní-
ka a príslušných komunikácií,

□ vo veci trafostanice, resp. krytia spotreby v plá-
novanej zóny boli VSD vydané príslušné podmienky 
realizácie, podmienky neboli splnené,

□ vo veci zmeny ÚPZ za ihriskom, táto lokalita 
bola v septembri m.r. vyradená zo schvaľovacieho 
procesu, je potrebné doplniť potrebné a požadované 
dokumentácie s tým, že termín schvaľovania nových 
zmien nie je známy.

• P. Brůnová Beáta, p. Klíma Jozef – podrobne 
uviedli problematiku ulice Podnikateľská už v súčas-

nom stave s dopadom na 
kvalitu života, osobitne te-
raz pri plánovanom riešení 
Europarku s napojením cez 
túto komunikáciu.

□ v súvislosti s touto 
problematikou starosta 
uviedol, že sa budú zapo-
dievať v predsunutom bode 
2.1, k čomu bude samostat-
ný článok s tým, že je po-
trebné prijať uznesenie, aby 
postup starostu pri schva-
ľovaní tejto problematiky 
mal patričnú váhu, nakoľko 
v tejto veci bol podaný hro-
madný odpor i stanovisko 

stavebnej komisie a starostu s tým, že je potrebné 
napojiť plánovaný železničný podjazd, resp. prieces-
tie napr. na komunikáciu v ochrannom pásme želez-
níc, prípadne komplexne riešiť ulicu Podnikateľská, 
majetkoprávne vysporiadať, plán ďalšieho využitia 
tejto komunikácie nie je v riešení

• Ing. Peter Uličný – sťažnosť na súhlasné stano-
visko mestskej časti k zámennej zmluve s p. Sedlá-
kom a mestom Košice. 

□ starosta vysvetlil situáciu s tým, že po rokovaní 
v komisii stavebnej v minulom roku podala mestská 
časť nesúhlasné stanovisko. Na to mesto Košice žia-
dalo zdôvodnenie nesúhlasu listom riaditeľa. Po obo-
známení poslancov s predmetným listom starosta 
žiadal uviesť dôvody, čo poslanci neuviedli resp. ne-
mali. Starosta záveroval situáciu ako štatutár s tým, že 
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pokiaľ nie sú konkrétne dôvody, mestská časť nemá 
námietky, nakoľko sa rieši zároveň vysporiadanie 
pozemku pod miestnou komunikáciou. Zámena po-
zemku je v kompetencii MZ mesta Košice, stanovisko 
MČ je len odporúčajúce.

• P. Fričovská Marta – „vyslovila poďakovanie 
starostovi a mestskej časti za to, že bolo vypratané, 
vyčistené  a upravené územie tzv. Čapaša. Vie, že 
to bola veľmi náročná úloha, ktorú sťažovali divoké 
sklád ky, no teraz to konečne vyzerá k svetu. Dúfa, že 
budú prijaté opatrenia, napr. kamery“.

□ starosta poďakoval všetkým za úprimné slová 
vďaky s tým, že na skvalitnení prostredia aj v tejto 
lokalite sa ešte bude postupne pracovať, no je rád, 
že sa to po toľkých rokoch podarilo, aj keď ešte je čo 
robiť. Verí, že, plánovaný cyklochodník prispeje ešte 
k lepšiemu využitiu tejto lokality.

• páni Štefanik Lukáš, Ferencz – vo veci cesty Zi-
chyho, optika

□ starosta informoval, že v zmysle záverov z mi-
nulého MZ sa starosta vo veci riešenia komunikácií 
(Janitorova, Zichyho, Niklova, Gavlovičova) objednal 
u pána primátora, nebol stanovený termín pracov-
ného stretnutia. Vo veci ponúk úveru boli prijaté dve 
ponuky od bánk a jedna ponuka na realizáciou for-
mou PPP projektov. Po prehodnotení situácie – ne-
realizácie prípojok, resp. výstavby – odborníci navrhli 
dočasné riešenie povrchovej úpravy komunikácií brú-
seným asfaltom v šírke do 6 m podľa situácie s tým, 
že sa vylepšia podmienky predovšetkým pre chodcov. 
Realizácia bude pri zlepšení teplotných podmienok.

□ vo veci optickej siete v tejto lokalite bola poda-
ná požiadavka na Slovak Telekom za účelom využitia 
súčasného stavu realizácie optickej siete v mestskej 
časti aj v nových lokalitách. 

Bod 2b – Požiadavka opravy 
chodníka Fándlyho

Starosta predložil požiadavku a navrhol ju vziať na 
vedomie s tým, že po ukončení prvej etapy opravy 
chodníkov po založení optického kábla sa upresnia 
úseky opráv ďalších chodníkov v nadväznosti na mož-
nosti rozpočtu. MZ vzalo na vedomie požiadavku.

Bod 2.1 , resp. bod 10 Europark Košice
K tomuto bodu predložil starosta písomnú infor-

máciu s tým, že v závere roka 2018 cca po 10 rokoch 
sa znovu otvorila problematika výstavby Europarku 
Košice s napojením celého areálu z ulice Podnikateľ-
ská s riešením križovania železničných tratí a ďalšej 
infraštruktúry v rámci územného konania, kde inves-
tora zastupuje spoločnosť HABESO s.r.o.. 

Dňa 3.12. 2018 bol doručený „Hromadný odpor “ 
obyvateľov z tejto lokality, ktorí vyjadrili hromadný 
odpor voči používaniu ulice podnikateľská za účelom 
vstupu do potenciálneho priemyselného areálu EU-
ROPARK s riešením iného napojenia – napr. v ochran-
nom pásme železníc, nakoľko ulica Podnikateľská je 
už v súčasnosti preťažená, nemá príslušné technické 
parametre, k čomu sa vo svojom stanovisku vyjadrila 
aj stavebná komisia pri MZ (5.12.2018) Listom staros-
tu z 12.2.2019 na reakciu spoločnosti HABESO, s.r.o., 
ktorý bol zaslaný investorovi, primátorovi mesta Koši-
ce, stavebnému úradu i dopravnému podniku, ktorý 
taktiež nesúhlasí s napojením dopravy cez Podnika-
teľskú ulicu, bolo uvedené nasledovné:

1. Došlo k nepochopeniu stanoviska stavebnej 
komisie i skutkového stavu v zmysle odporu občanov, 

že stanoviská mestskej časti z roku 2008 boli k inému 
stavu celkovej situácie. Podstatou celého problému je 
skutočnosť, že vjazd do areálu EUROPARKU je sme-
rovaný cez ulicu Podnikateľská – komunikácia nie je 
stavaná na takúto prevádzku dopravy počas výstavby 
areálu, jeho prevádzky i plánovanej MHD – skutkový 
stav komunikácie je zavalcované kamenné podložie 
uložené na pôvodnú poľnú cestu s tým, že v 90. ro-
koch bol na kamenivo uložený asfaltový povrch cca 
v hrúbke 5 cm po dohode vtedajších 3-4 podnikateľ-
ských subjektov.

2. Ulica Podnikateľská nie je v správe mestskej 
časti ani vo vlastníctve mesta Košice. Riešenie  vý-
stavby tejto komunikácie, resp. jej rekonštrukciu od 
„kufra“, je potrebné doriešiť majetkoprávny stav, keď-
že rozhodujúce vlastníctvo má LV „0“. Starosta pako-
vanie navrhoval mestu Košice, aby riešilo vlastníctvo 
prevodom zo štátu na obec v zmysle platnej legislatí-
vy a mohlo tak pristúpiť k stavebnému konaniu, resp. 
dať k tomu súhlas.

3. Problém nie je v nadjazde, resp. prejazdu že-
lezničnou traťou, ale prístup k nim po „normálnej, 
technicky vyhovujúcej komunikácii“ v prípade ulice 
Podnikateľská to tak nie je, preto aj návrhy od ko-
misie, resp. občanov tejto lokality na iné trasovanie 
napr. cez ochranné pásmo železníc k schválenému 
podjazdu, resp. prejazdu železničnou traťou.

4. Ohľadom stanoviska mestskej časti z roku 2008 
– v tom čase bola iná štruktúra poslancov, resp. za-
stupiteľstva a komisií, pričom aj skutkový stav zaťa-
ženia dopravy bol celkom iný – v súčasnosti sú tam 
ďalšie podnikateľské subjekty (Betonárka, rozšírené 
Koľajové stavby, TIK, ...,) pričom napriek opakovaným 
výzvam na združenie prostriedkov na opravu komu-
nikácie už pred týmto zámerom bol záujem minimál-
ny, resp. nijaký.

5. Navrhujeme v tejto veci spoločné rokovania na 
úrovni mesta Košice a dotknutých aktérov a hľadanie 
riešenia.

Napriek zaslaniu požiadavky na spoločné rokova-
nie, ani zo strany mesta Košice ani investora neprišlo 
ku kontaktu a naďalej pokračujú ďalšie schvaľovacie 
konania napr. z Ministerstva dopravy.

V nadväznosti na uvedené bolo by vhodné pri-
jať uznesenie na úrovni miestneho zastupiteľstva vo 
veci požiadavky komplexného riešenia prístupovej 
komunikácie do Europarku s využitím pri staveb-
nom konaní, nakoľko problém súčasného stavu 
Podnikateľskej ostane na mestskej časti a myslím, 
že stanovisko stavebnej komisie má len odporúča-
júci charakter. V nadväznosti na uznesenie osloví-
me príslušné orgány, ktoré sa v súčasnosti vyjadrujú 
k technickým podmienkam – viď Ministerstvo do-
pravy a výstavby – Europark Barca – priemyselný 
areál, Nultá etapa: napojenie na inžinierskej siete 
a cestné komunikácie. Nasledovne po rozprave 
bolo prijaté uznesenie MZ vo veci prístupu do Euro-
parku po novovybudovanej prístupovej komunikácii 
a majetkoprávne vysporiadanej  v príslušných tech-
nických parametroch.

Bod č. 6 Správa hlavného kontrolóra
Správa hlavného kontrolóra predložená písomne 

sa venovala problematike:
• Kontrola poskytovania dotácií z rozpočtu Mest-

skej časti Košice – Barca za rok 2018
• Kontrola stavu pohľadávok Mestskej časti Košice 

– Barca a ich včasného uplatňovania

• Kontrola plnenia príjmov, výdavkov a fi nančných 
operácií za IV. štvrťrok 2018

Materiál bol prerokovaný v rozprave, boli podané 
doplňujúce informácie a informácie o zistených pos-
tupoch s tým, že mestská časť reagovala na aktuálne 
vzniknuté situácie a nedošlo k závažným porušeniam, 
v niektorých veciach boli prijaté opatrenia. Správa 
bola vzatá na vedomie. 

7. Informácia o priebehu 
investičných prác v MČ

Stav činnosti na jednotlivých úsekoch technických 
činnosti a priebeh investičných prác v mestskej časti 
k 15.4.2019 je nasledovný:

1. Kanalizácia Svetlá Pusta – stav a omeškanie ko-
laudácie súvisí s riešením nedorobkov, resp. reklamá-
cií a doriešenie majetkového vysporiadania na trase 
kanalizácie – viď list z VVaK

2. Kultúrny dom – pokračuje sa vo vonkajších 
úpravách, realizované nové brány a oplotenie, roz-
šírili sa vstupné schody, ich obloženie ako i ďalších 
vstupov bude realizované 17.-18. týždni. V súvislosti 
s výkopmi na chodníku Hraničná – pri KD – budú vy-
konané úpravy parkoviska kamenivom tak, aby sa pri 
asfaltovaní chodníka riešilo aj asfaltovanie parkoviska 
spoločnosťou Spojstav.

3. Telocvične pri ZŠ – viď list YES Sportcentrum – 
...malá telocvičňa v zmysle zmluvy slúži na výchovný 
proces pre ZŠ Abovská 36, má dočasnú kolaudáciu 
do 31.12.2019, veľká telocvičňa je v prípravnej fáze 
na dokončenie. V prípade cesty k parkovisku školy, 
z ich strany nedošlo k zladeniu postupu a vznikol výš-
kový problém, v prípade, že škola požiada o pomoc 
s cestou pre účely prístupu k parkovisku, sú pripravení 
poskytnúť súčinnosť.... 

4. Ihrisko na ulici Za školou – viď list od p. Janočku.  
– práce prebiehajú na spodnej stavbe ihriska, vrátane 
pätiek vonkajšieho osvetlenia a oplotenia. Následne 
bude riešený rozvod úžitkovej vody na polievanie 
a rozvod elektriny na osvetlenie. Pred ukladaním fi -
nálnej vrstvy – umelá tráva – bude skompletizované 
oplotenie. ...zahájenie prevádzky samotného ihriska 
je naplánovaná na 07/2019. V tejto súvislosti je tu 
ešte informácia – Ing. Štefan Szabó, trvale bytom Pa-
lárikova 20, Košice podal žalobu na Krajský súd voči 
Okresnému úradu, odbor výstavby a bytovej politiky 
Komenského č. 52, Košice. Ako iný účastník je aj Mes-
tská časť Košice – Barca. PS: k termínu spracovania BS 
Krajský súd žalobu zamietol.

5. Komunikácie Janitorova, Zichyho – Na základe 
posúdenia odborníkmi –kompletnú výstavbu komu-
nikácií neodporúčajú, pokiaľ nebudú všetky prípojky 
a vystavané domy s tým, že by došlo k jednoznač-
nému poškodzovaniu majetku obce. Neodporúčajú 
ani makadam z hľadiska pohybu peších ale navr-
hujú riešiť úpravu terénu s následným vysypaním 
a spevnením brúseného asfaltu v šírke cca do 6 m 
ako dočasné riešenie. O tomto riešení boli informo-
vaní miestni obyvatelia. V súvislosti s požiadavkou 
prerokovania fi nancovania výstavby komunikácií 
som ohlásený na rokovanie s pánom primátorom 
mesta Košice. V tejto veci máme ponuku od SLSP a 
Prima banky na čiastočné krytie úverom, je ponuka  
aj na fi nancovanie cez PPP na dobu 5 – 10 rokov. 
K termínu BS bola aplikácia komunikácie s brúseným 
asfaltom realizovaná, dúfam, že pri ďalších prípoj-
kách a presunu veľkých nákladiakov nedôjde k ich 
znehodnoteniu.

Z rokovaní
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6. Parkovisko – Námestie mladých poľnohospo-
dárov – beží stavebné konanie, boli doplnené ďalšie 
požiadavky na špeciálny stavebný úrad, t.č. je pre-
rušené za účelom riešenia pripomienok účastníkov 
konania.

7. Pokládka optického kábla – zemné práce 
priebežne pokračujú, vyskytli sa problémy s nutnos-
ťou čiastočných prekopávok komunikácií (neprie-
chodnosť rakety cez podložie), pokládka pokračuje 
v zmysle projektu v prvej etape, v niektorých úsekoch 
pokračuje úprava povrchov chodníkov.

8. Čapaš – vyčistenie komunikácie k letisku -  
k pozemkom vlastníkov – podarilo sa vytýčiť pred-
metnú komunikáciu za účelom odstránenia burín 
a náletových porastov za účelom odstránenia sta-
vebného a komunálneho odpadu s následnou úp-
ravou terénu do doby vegetačného kľudu. Ostáva 
ešte dozber odpadu (fólie) z terénu a zavalcovanie 
„poľnej cesty“ s  tým, že vedľajšie úseky do zorania 
budú priebežne kosené.

9. Park – kompletné vyčistenie parku od lístia, di-
vých porastov, neporiadku, úprava zelene a stromov 
– Fándlyho ulica, cintorín.

MZ vzalo informáciu na vedomie.

Bod č. 9 - Informácia výsledkoch volieb 
prezidenta a o voľbách do EP

Voľby prezidenta SR
Výsledky volieb prezidenta I. kolo – Mestská časť 

Košice – Barca 16.3.2019
Volilo sa v 3 okrskoch s celkovým počtom zapísa-

ných voličov 2 991, účasť v Barci bola 56,10 %
1. Zuzana Čaputová  48,26 % 808 platných hlasov
2. Maroš Ševčovič 17,14 % 297 platných hlasov
3. Štefan Harabin 13,56 % 227 platných hlasov
4. Marian Kotleba 5,97 %  100 platných hlasov
5. František Mikloško 5,97 % 97 platných hlasov

Výsledky volieb prezidenta II. kolo – 
Mestská časť Košice – Barca 30.3.2019

Volilo sa v 3 okrskoch s celkovým počtom zapísa-
ných voličov 2 998, účasť v Barci bola 50,40 %
1. Zuzana Čaputová  66,98 % 994 platných hlasov
2. Maroš Ševčovič 33,01 % 490 platných hlasov

Voľby do Európskeho parlamentu 
25.mája 2019

Voľby do Európskeho parlamentu vyhlásil pred-
seda NR rozhodnutím č. 28 z 1. februára 2019, kto-
ré sa podľa čl. 89 ods. 2 písm. d) Ústavy Slovenskej 
republiky a § 20 a § 86 ods. 1 zákona č. 180/2014 
Z. z. určil deň konania volieb na sobotu 25. mája 
2019 /Voľby prebiehajú 1. deň, od 7.00 – 22.00 kedy 
sú otvorené volebné miestnosti, potom nasleduje 

sčítavanie hlasov - predpokladaný záver 02.00 hod. 
26.05.2019./

V mestskej časti Košice - Barca sú určené 4 okrsky 
a tieto volebné miestnosti:
Okrsok č. 1 – Miestny úrad, Abovská 32

- počet voličov: 922 
Okrsok č. 2 – Kultúrny dom, Barčianska 31

- počet voličov: 972
Okrsok č. 3 – Miestny úrad, Abovská 32

- počet voličov: 980
Okrsok č. 4 – Via Lux, Andraščíkova 2

- počet voličov: 168
Do každej domácnosti boli distribuované ozná-

menia pre voličov a zoznam kandidátov za jednotlivé 
strany, s ktorými sa môžu voliči oboznámiť. Volebné 
lístky voliči obdržia vo volebných miestnostiach.

Bod 11. Návrh spracovania štúdie 
pre cyklochodník a komunikácie

Starosta predložil návrh spracovania štúdie pre 
cyklochodník do Šebastoviec s jeho implementáciou 
na komunikáciu Čapaš – Fándlyho.  Išlo by o základ-
ný  jednoduchý spracovaný zámer v rámci príprav-
nej dokumentácie pre komunikáciu Čapaš, do ktorej 

budú zakomponované príslušné časti 
– zeleň, chodník, cyklochodník, komuni-
kácia...). Za účelom ďalšieho  rokovania 
vo veci prevodu majetku zo Slovenské-
ho pozemkového úradu v nadväznosti 
na schválený územný plán mesta Košice 
a územný plán zóny Barca v úseku poľnej 
cesty do Šebastoviec

V konečnej fáze pri rokovaní, resp. 
podpise zmluvy s SPF je už potrebná 
projektová dokumentácia na cyklochod-
ník ako na verejno-prospešnú aktivitu, čo 
je dôvodom na bezplatný prevod prí-
slušnej parcely na mestskú časť. Zatiaľ by 
stačila štúdia k rokovaniu.

Po rozprave  poslancov MZ súhlasí so spracova-
ním predmetného zámeru.

Bod č. 12. Spracovanie PD voda 
a kanál

Mestská časť je vlastníkom komunikácie Berzeviczy-
ho a v súvislosti so skutočnosťou, že na tejto ulici  nie je 
t.č. vodovod a kanál – pôvodnú PD VVaK neakceptovali 
ako tlakovú kanalizáciu - je potrebné riešiť to gravitač-
nou kanalizáciou v nadväznosti na možnosť napojenia 
cez komunikácie pod hospodárskym dvorom..

Po rokovaniach s investičným riaditeľom VVaK, 
bolo by vhodné v súvislosti s touto požiadavkou rie-
šiť kompletne aj oblasť pod hospodárskym dvorom 
s napojením gravitačnou kanalizáciou na Kubíkovej 
ulici v rámci jednotnej PD a stavebným konaním, kde 
by mestská časť zastrešovala aj územie pod hospo-
dárskym dvorom v zmysle územného plánu s tým, že 
náklady na PD by sa rozúčtovali medzi mestskú časť 
a medzi  združenia, ktoré zastrešujú investori. VVaK 
by tak riešila situáciu cez mestskú časť, čo by mohlo 
priniesť zvýhodnenie pri realizácii VVaK týchto sieti. 

 
Bod č. 12 Darovanie zbierky

V súvislosti so skutočnosťou, že priestory Zichy-
ho kaštieľa, v ktorom sídli miestny úrad, knižnica 
a v zmysle zámerov a Plánu hospodárskeho a so-
ciálneho rozvoja sú a majú byť umiestnené historic-
ké a ľudové expozície týkajúce sa života v Barci, pán 

František Gábor, z ulice Pri pošte venoval časť svoje 
zbierky ako dar pre mestskú časť Košice – Barca.

Jedná sa o „slovenskú izbu“ – drevený nábytok, 
ľudovo-umelecké výrobky z dreva, z keramiky, rôzne 
druhy obrazov s ľudovou tematikou, panoramatický-
mi obrazmi, výšivkami, nábytkom, obrusmi ...

Rozsah daru po expozičnom spracovaní bude fo-
tografi cky zdokumentovaný a expozícia bude ozna-
čená darcom, pánom Františkom Gáborom. Časť 
zbierky je už umiestnená vo vestibule kaštieľa a po-
stupne bude realizovaná ďalšia expozícia.

V nadväznosti na uvedené, bolo prijaté uznesenie 
miestneho zastupiteľstva, kde Mestská časť Košice – 
Barca tento dar pána Františka Gábora s vďakou pri-
jala za účelom zriadenia ľudovo-umeleckej expozície.

Bod 14 Problematika VO
V rámci tohto bodu bola prerokovaná súčasná 

situácia s údržbou a opravou verejného osvetlenia 
s tým, že doterajší spôsob bol pre mestskú časť vý-
razne hospodárnejší a účelnejší, efektívnejší. MČ sa 
vracia v tejto oblasti k pôvodnému zabezpečovaniu 
týchto činností.

Bod 15 Žiadosť o podporu
V tomto bode bola prerokovaná požiadavka na 

podporu občianskeho združenia na DIA MDD a letný 
tábor. V súvislosti so skutočnosťou, že v zmysle plat-
ného VZN nie sú splnené požiadavky a ani fi nančný 
priestor v rámci rozpočtu, MZ neakceptovalo žiadosť.

Bod č. 17 Rôzne
V rámci tohto bodu bola prerokovaná 
• Ponuka vydania knihy Košice ako na dlani – Bar-

ca – aktualizácia, po informácii  o podmienkach, resp. 
fi nančných nákladoch nebola ponuka prijatá.

• Podaná bola informácia o stanovisku mestskej 
časti k žalobe na Krajský súd vo veci osvetlenia ihriska

• Prerokované boli podnety na životné jubileum 
Jozefa Plachého. Po rozprave došlo k záveru vo veci 
spracovania návrhu na cenu predsedu KSK, resp. pla-
ketu predsedu KSK.

V závere starosta poďakoval prítomným za aktívny 
prístup v rámci rokovania a ukončil zasadnutie MZ.

F. Krištof
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Súťaže Mladý záchranár CO sa zúčastnili aj 
štyria žiaci zo Základnej školy Abovská pod ve-
dením pani učiteľky. Viď foto pred súťažou.

O čom je súťaž ?
Vyhlasovateľom súťaže je sekcia krízového 

riadenia Ministerstva vnútra SR, organizátorom 
okresného kola je Okresný úrad Košice, Mesto 
Košice a Centrum voľného času.

Cieľom súťaže je 
- Pripravovať žiakov na možné riziká vyplý-

vajúce najmä z pôsobenia následkov živelných 
pohrôm, havárií, katastrof alebo teroristických 
útokov

- Overiť a precvičiť vedomosti získané uči-
vom „Ochrana života a zdravia“ s dôrazom na 

civilnú ochranu, pohyb v prírode, poskytovanie 
prvej pomoci a hasenie malých požiarov

- Vybudovať a upevniť návyk poskytnúť po-
moc iným v prípade mimoriadnych udalostí

- Motivovať žiakov k záujmovej činnosti, 

pozitívnej skladbe voľno časových aktivít, mi-
moškolskému vzdelávaniu,

- Obohatiť výchovno-vzdelávací proces 
o atraktívne prvky. 

Toto všetko je zhrnuté 
do súťažných disciplín: 

1. Testy
2. Civilná ochrana – použitie ochrannej mas-

ky, improvizované PIO, evakuačná batožina, ro-
zoznávanie varovných signálov 

3. Pohyb a pobyt v prírode
4. Zdravotnícka príprava – ošetrenie úrazu, 

volanie na tiesňovú linku 112
5. Hasenie malých požiarov – hasenie, urče-

nie hasiaceho prístroja
6. Streľba zo vzduchovky.
Po príhovoroch riaditeľa súťaže Ing. Dávida 

Mrukviu a hlavného rozhodcu Andre Tilkovej 
súťaž otvoril prednosta Okresného úradu Koši-
ce Ing. Jozef  Lazár, po zložení sľubu cvičiacich 
a rozhodcov nasledovali jednotlivé disciplíny 
podľa vyžrebovaných čísel. 

Sprievodný program pre účastníkov súťaže 
– prezentácia činnosti Územného spolku SČK 
Košice – mesto a občianskeho združenia Zá-
chranná služba VÝCHOD Gelnica.

Na základe hodnotiacej komisie prednosta 
okresného úradu po ukončení súťaže odovzdal 
ocenenia víťazom i pozornosti všetkým zúčast-
neným.

Akciu podporila aj mestská časť 
Košice – Barca.

Barčianske družstvo nakoniec získalo 445 
bodov (víťaz mal 580 bodov), nevyšli im testy, 
pohyb a pobyt v prírode a streľba zo vzduchov-
ky.  Snáď to nabudúce bude lepšie.

Spr. FK

Mladí  záchranári

Slovenský zväz chovateľov, ZO č. 1 Košice 
– mesto, Pri pošte 2, Košice – Barca oznamu-
je, že organizácia usporiada v dňoch 19. – 20. 
Októbra 2019 krajskú výstavu zvierat vo vý-
stavnom areáli Košice – Barca, ulica Pri pošte 2.

Vystavované budú rôzne druhy zviera – 
holuby, králiky, hydina, exotické vtáctvo.

Všetky vystavované zvieratá budú mať ve-
terinárne osvedčenie, že sú klinicky zdravé.

Tešíme sa na Vašu účasť!
Pavol Varga – tajomník ZO

Krajská výstava 
zvierat 
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Krásny prvomájový deň sme začali veselo už od rána v našom Barčianskom parku. 
Občianske združenie OZ ZÁBAVISKO deťom a Mestská časť Košice – Barca spoločne 
pripravili a zabezpečili atrakcie v Barčianskom parku, v okolí detského ihriska. Deti sa 
dosýta vyskákali na veľkom Frozen hrade a trampolíne, povozili sa na poníkoch a za-
športovali si na šliapacích kárach, ktoré boli snáď v najväčšom kurze.   K dispozícii bol 
pre každého aj stánok so zmrzlinou a palacinkami. Aj keď počasie nevyzeralo sľubne, 
my sme verili, že nás nesklame. A nesklamalo.                                                      MK

1. máj1. máj v Barčianskom parku  v Barčianskom parku 

Zariadenie VIA LUX- DSS a ZpS rozširuje poskytovanie sociálnej služby 
o novú službu – ambulantnú formu  poskytovania sociálnej služby. Otvo-
renie ambulantnej formy sa predpokladá od 01.07.2019

Podmienky poskytovanie ambulantnej formy starostlivosti
Službu dennej ambulantnej formy starostlivosti budeme poskytovať 

občanom Košického samosprávneho kraja, ktorí splnia podmienky vzniku 
druhu formy starostlivosti.

Ambulantná forma sociálnej služby sa poskytuje fyzickej osobe, ktorá 
odchádza, je sprevádzanáv alebo dopravovaná do miesta poskytovania 
sociálnej služby, ktorým je VIA LUX- DSS a ZpS, Andraščíkova 2,04017 
Košice –Barca. Ambulantná forma sa bude poskytovať počas pracovných 
dní v čase od 7:00 hod.-16:00 hod.  Ambulantná forma sa neodporúča 
seniorom, ktorých by mohlo dochádzanie do zariadenia vyčerpávať ale-
bo im nevyhovuje celodenný pobyt v kolektíve, resp. im zdravotný stav 
nedovoľuje  zúčastňovať sa aktivizačných a terapeutických programov.

Mesačná úhrada za poskytovanú sociálnu službu sa určuje ako ná-
sobok počtu dní v príslušnom kalendárnom mesiaci a výšky úhrady za 
odborné, obslužné a ďalšie činnosti. Rozsah poskytovania sociálnej sta-
rostlivosti bude zakotvený v Zmluve o poskytovaní sociálnej služby.

Ambulantná forma
a) poskytuje:

1. Pomoc pri odkázanosti na pomoc inej fyzickej osoby
2. Sociálne poradenstvo
3. Sociálnu rehabilitáciu
4. Oše starostlivosť
5. Stravovanie

a) zabezpečuje:
1. Záujmovú činnosť
2. Pracovnú terapiu

Prínos pre klienta
- Denný aktivizačný a terapeutický program
- Udržiavanie mentálnych a fyzických schopností, psychickej pohody
- Širšia miera socializácie ako v stereotypnom domácom prostredí
- Zvýšenie kvality života, sebavedomia, sebaúcty

Prínos pre rodiny
- Regenerácia síl opatrovateľa počas pracovných dní
- Zabezpečenie potrebných služieb a pomoci
- Oddialenie predčasného umiestnenia v zariadení soc. služieb
- Možnosť pokračovať v zamestnaní rodinného príslušníka

Nová služba vo VIA LUX – DSS a ZPS
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#trashbagchallenge
 „Vyzývame Vás naši priatelia k dobrému činu!

Ako to funguje???
Odfoť sa so svojím úlovkom (teda koľko kôp „krásneho“ smetia si pozbieral, stačí aj jedna taška)
„Postni“ ho buď na našu nástenku, alebo do správy, my tvoje „selfíčko“ uverejníme! 
Samozrejme vyzvi na konci koho chceš. Zbierať smetie vie každý. Nemusíš mať na to ani červený 

diplom! Takto pozbierame omnoho viac!
Tvoja Karma!“

Vyššie uvedený status na Facebook-u KARMA RECHARGE – šikovní chlapci, partia, 
ktorá nečaká na žiadne výzvy. Prišli, upratali, odišli. Ďakujeme! 

Aj takto môžeme pomôcť prírode, okoliu a robiť svet krajším. 
Foto: KARMA RECHARGE https://www.facebook.com/KarmaRecharge/

Mestská časť Košice – Barca sa zapojila do 
projektu spoločnosti Kosit a.s., v rámci ktorého 
nám bol poskytnutý veľkokapacitný kontajner 
v hodnote 500,-€ na upratovanie verejných 
priestranstiev. Kontajner sme nechali pristaviť 
v časti križovatky ulíc Tešedíkova – Berzeviczy-
ho, nakoľko v danej časti bol opätovne načierno 
vysypaný odpad, ktorý sme chceli z tohto prie-
stranstva zlikvidovať. 

Napriek tomu, že nás bolo len zopár, upratali 
sme mnoho. Okrem uvedenej časti sa nám po-
darilo vyčistiť aj odpad z priestorov sadu pozdĺž 
Čkalovovej ulice. 

Tešíme sa, že sa nám podarilo upratať aj viac 
ako sme plánovali, jediné čo nás mrzí je, že ľu-
dia strácajú cit k prírode.

Snáď sa nám upratané priestranstvo podarí 
udržať čisté čo najdlhšie...

V budúcnosti plánujeme určite zorganizovať 
brigádu v podobnom duchu a zapojiť do tejto 
akcie širšiu verejnosť a priblížiť toto „podujatie“ 
skôr a viac medzi ľudí, avšak teraz to časové 
možnosti a objednávka veľkokapacitného kon-
tajnera skoršie neumožnili. 

Ďakujeme za pomoc p. Ernestovi Salzero-
vi so synom Samuelom, naším pracovníkom 
miestneho úradu, p. Tomášovi Vargovi, Jožkovi 
Širokému, Františkovi Vargovi, poslancovi a zá-
stupcovi starostu Marekovi Rusnákovi. 

Organizátorky a účastníčky brigády – Mária 
Kmecová a Lucka Brečková Zacharová. 

MK

JARNÉJARNÉ
UPRATOVANIEUPRATOVANIE

KARMA RECHARGE – Pridaj sa aj ty! 
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Foto z akcie Miro Vacula

Do upratovania prírody, konkrétne v parku sa zapojili aj žiaci 
zo základnej školy, ktoré dokázali vyzbierať niekoľko vriec odpa-
dov s patričnou fotodokumentáciou.

Po niekoľkoročnom snažení sa podari-
lo mestskej časti v súčinnosti s mestom Košice 
a niektorými podnikateľskými subjektami  zrea-
lizovať vyčistenie a úpravu terénu tzv. Čapaša aj 
v smere poľnej cesty k letisku s tým, že tento úsek 
už bude monitorovaný a pripravujú sa zámery, 
resp. štúdie na využitie ako komunikácie, cyklo-
chodník, zeleň a možnosť už teraz, pri vhodnom 

počasí na prechádzky aj so svojimi miláčikmi. 
Veríme, že sa nám podarí udržať poriadok (aj za 
cenu sankcií a pokút) a postupne z tejto lokality 
vytvoriť prepojenie so Šebastovcami i priestor na 
bezpečné prechádzky bez vozidiel.

Pre porovnanie, ako to vyzeralo pred pár 
rokmi a ako dnes, o tom hovoria nasledovné 
zábery:

Čapaš sa zmenil

Deň Zeme
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RyanairRyanair prichádza do Košíc prichádza do Košíc

Ryanair, najväčšia nízkonákladová letecká 
spoločnosť v Európe, otvorila nové priame letec-
ké spojenie Londýn Southend - Košice - Londýn 
Southend. Prvé lietadlo odletelo z košického le-
tiska v utorok 2.4.2019.

Letisko Košice týmto do ponuky odletov z Ko-
šíc získalo siedmeho leteckého prepravcu (Aus-
trian Airlines, České Aerolínie, Eurowings, LOT 
Poľské aerolínie, Ryanair, Turkish Airlines, Wizzair).

Z Košíc sa do Londýna Southend lieta 3-krát 
týždenne, v utorok, štvrtok a sobotu s lietadlom 
typu Boeing 737-800, s kapacitou 189 sedadiel.

Letenky na linke spájajúcej druhé najväčšie 
mesto Slovenska s letiskom Londýn Southend sú 
dostupné na stránkach www.ryanair.com v ce-
nách, začínajúcich na úrovni 12,99 € jednosmer-
ne vrátane poplatkov.

Letecké spojenia spoločnosti Ryanair vďa-
ka nízkym cenám leteniek vždy zaznamenávajú 
vysokú pozornosť zo strany cestujúcich v celej 
Európe.

 „Sme radi, že aj my prispievame 
k rozvoju mesta a regiónu. Letisko 
Košice je vnímané z pohľadu oby-
vateľov východného Slovenska ako 
brána do celého sveta a z pohľadu 
turistov predstavuje vstupnú bránu a 
prvý kontakt pre návštevníkov, ktorí 
prichádzajú objavovať krásy východ-

ného Slovenska. Privítali sme v poradí už sied-
meho dopravcu na našom letisku, čo predstavuje 
veľký úspech pre letisko našej veľkosti a rovnako 
pre celé východné Slovensko,” uviedol Michael 
Tmej, výkonný riaditeľ a predseda predstavenstva 
Letiska Košice.

Verí, že spustenie novej linky Košice – Londýn 
Southend je len začiatkom, a že najväčšia níz-
konákladová spoločnosť Ryanair ohlási v budúc-
nosti aj ďalšie destinácie dostupné z Košíc.

"Ryanair v súčasnosti poskytuje pravidelné le-
tecké spojenia do 37 krajín. Vďaka nízkym cenám 
leteniek a výbornej dostupnosti vlakom priamo 
z terminálu letiska Londýn Southend do centra 
Londýna nie je dôvod váhať, ale rovno si kúpiť 
letenku na stránkach írskeho leteckého doprav-
cu. Srdečne vítame Ryanair na Letisku Košice,” 
dodal Tmej.

 „Spoločnosť Ryanair s potešením otvorila 
prvé letecké spojenie z Košíc. Na trase Londýn 
Southend - Košice - Londýn Southend sa bude 
lietať v rámci nášho letného letového poriadku 
3-krát týždenne. Pri príležitosti otvorenia linky 
sme si pre cestujúcich na mesiace apríl a máj 
pripravili špeciálne ceny leteniek začínajúce od 
12,99 eura s možnosťou zakúpenia do 5. apríla 
2019. Počet leteniek za zvýhodnené ceny je ob-
medzený, preto si ich treba rezervovať rýchlo,“ 
informovala Denis Barabas, Sales & Marketing 
Deputy Manager CEE and Balkans.

Ryanair je najväčšia nízkonákladová letec-
ká spoločnosť v Európe disponujúca fl otilou 450 
lietadiel, ktorá denne vypraví až 2 400 letov, lieta 
do 37 krajín a v ponuke má spolu 236 destinácií. 
V minulom roku prepravila viac ako 142 miliónov 
cestujúcich a prevádzkovala viac ako 600 000 le-
tov ročne.

Letisko Londýn Southend sa nachádza na 
pobreží regiónu Essex. Je to momentálne jedno 
z najrýchlejšie rastúcich britských regionálnych 
letísk. Priamo z terminálu letiska je k dispozícii 
perfektné vlakové spojenie (v špičke až 5-krát 
za hodinu), vďaka ktorému sa cestujúci už za 53 
minút prepravia do Londýna na stanicu Liverpool 
Street.

Foto: Vladimir Fabian, Promiseo s.r.o.

Život, i ten futbalový prináša rôzne prekva-
penia, radosť, nástrahy i smutné chvíle.

To posledné postihlo jeho najbližších, no i 
celú futbalovú pospolitosť vo štvrtok 2. mája, 
keď všetkých navždy opustil vo veku nedoži-
tých 61 rokov (nar. 18. 5. 1958 ) Imrich Balogh.

Človek, s ktorým bol futbal spätý akoby pu-
počnou šnúrou.

Pomohol udržať pri živote mládež VSS
Bývalý hráč Barce a Jelšavy bol nezabud-

nuteľnou postavou východoslovenských tráv-
nikov. Strelec a fi gliar s loptou, ktorý aj po 
skončení aktívnej činnosti ostal verný tomuto 
športu a dlhé roky si ho futbalová verejnosť 
spájala s funkcionárčením práve v jeho Barci.

Mimi, ako znela jeho prezývka, v posledných 
rokoch úzko spolupracoval i s klubom FC Košice. 
Na štadióniku mestskej časti Barca vytváral ma-
ximálne podmienky najmä pre mládež, ktorú po
zániku VSS prakticky udržal pri živote.

Tamojší trávnik bol jeho veľkou pýchou 
a bez preháňania jeho druhou posteľou.

Priamo i nepriamo sa podieľal na výchove 
mladých talentov.

Nik ho nemohol prehliadnuť. Bol plný elá-
nu, nerád prehrával, vedel sa za svoju pravdu 
férovo pobiť, no zákerná choroba mu zasadila 
smrteľný úder.

Odišiel nečakane skoro a bude chýbať nie-
len svojim najbližším, rodine, deťom, vnúča-
tám, ale aj všetkým nám, s ktorými pri hre hier 
prichádzal do styku.

Pohreb zosnulého bol 6. mája 2019 o 14.00 
hod. na cintoríne v Barci.

Česť jeho pamiatke!
Rudolf Rondzik

Trávnik v Barci bol jeho 
druhou posteľou. Zomrel 
Imrich Balogh
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Z činnosti klubu 
kresťanských seniorov 

Kvalita života nás seniorov, závisí od rôznych fak-
torov. Napríklad fyzické zdravie, intenzívne prežívanie 
duchovného a náboženského života, ako aj pozitívne 
prijatie vlastného starnutia. Niektoré z týchto faktorov, 
môžeme ovplyvniť aj vlastným pričinením. Môže to 
byť aj tým, že sa sa spolu stretávame na rôznych akci-
ách, ktoré uskutočňujeme v našom klube. Pravidelne 
sme sa stretávali 2 x do mesiaca vždy v stredu s prog-
ramom, ktorý sme si vopred zapracovali do nášho 
plánu stretnutí. Okrem našich stretnutí sme sa zú-
častnili aj 4 celomestských podujatí v Spoločenskom 
pavilóne, ktoré sa konali pod záštitou vedenia mesta 
a Rady seniorov. Jednalo sa o Valentínske posedenie, 
MDŽ, Mesiac úcty k starším a Októbrový bál. V rámci 
celomestských podujatí "seniori poznávajú mestské 
časti", sme sa zúčastnili prezentácií MČ Myslava a MČ 
- Košice Juh. Akcie v našom klube, sme začali fašian-
govým posedením, kde sme si pochutnali na dobrých 
šiškách, ktoré pre nás napiekli, naše členky Gitka Ze-
leňáková, Gitka Sedláková a Marika Vašková. V rám-
ci brigády v našom krásnom parku sme upravovali 
kvetinové záhony, strihali kríky a upravili záhony pred 
sochou sv. Otca Jána Pavla II. V máji sme si v klube 
pripomenuli Deň matiek, kedy sme si zároveň urobili 
aj výstavku ručných prác našich našich členov. Pri tejto 
príležitosti nás navštívil aj náš pán starosta František 
Krištof . Koncom mája sa konal v poradí už tretí ročník 
Seniorskej olympiády pod záštitou starostu MČ Koši-
ce Barca p. Františka Krištofa, za pomocí poslancov 
p.Daniela Antala , p. Dušana Pracku, riaditeľa Rady 
seniorov v Košiciach JUDr.Jána Cabana, rodinných prí-
slušníkov a priateľov športu. Do športových súťaží sa 
zapojilo vyše 60 členov z obidvoch klubov pod vede-
ním svojich predsedníčok.

Stretnutia v klube boli tematické rôznorodé, pred-
nášky so zdravotným zámeraním, zaujímavosti z his-

tórie významných dní a sviatkov 
cirkevných aj štátnych. Začiatkom 
pôstu sme sa v našom farskom kos-
tole modlili krížovú cestu. Naši se-
niori to zvládli veľmi dobre, napriek 
vysokému veku niektorých členov.

Za účelom relaxu v letných me-
siacoch , sme organizovali zájazdy 
na termálne kúpaliska.

Za krásneho počasia na sviatok 
mena Pannej Márii sme sa vydali 
na púť na Mariánsku horu v Levoči. 
Tu sme mali aj sv. omšu, ktorú nám 

celebroval Mns. František Dlugoš , správca farnosti . 
Okrem sv. omše a krásnej kázne nám priblížil aj his-
tóriu Levočskej hory. Po naplnenom programe na Le-
vočskej hore, sme sa zastavili aj v meste Levoča, kde si 
každý ľubovoľne urobil svoj program. Cestou domov, 
sme navštívili aj Spišskú kapitulu, kde sme si nechali 
predniesť odborný výklad, hlavne Katedrály sv. Mar-
tina a okolia Spišskej kapituly. V jeseni už začíname 
so zberom úrody v našich záhradkách a tak sa naši 
členovia svojou úrodou pochválili aj v klube, kde sme 
si urobili výstavku dopestovaných plodov, zeleniny aj 
ovocia.

Október, je mesiacom Úcty k starším, hneď začiat-
kom mesiaca sme si ho pripomenuli v našom klube. 
Oslavy boli dvojnásobné, lebo okrem nášho sviatku, 
sme slávili aj "88" rokov, našej najstaršej členky klubu 
, pani Heleny Krajňákovej. Hudobným programom 
nás k nášmu sviatku potešil pán Ing. Ondrej Juhász. 
Krásny program v Spoločenskom pavilóne pre nás 
pripravil aj zastupujúci primátor p. Petruško, ktorý 
našich jubilujúcich členov a to pani Zeleňákovú Gitku 
a pána Ráca Daniela, odmenil, ďakovným listom, za 
prácu v našom klube.

Oslavu s krásnym programom a pohostením pre 
nás pripravil aj náš pán starosta František Krištof v kul-
túrnom dome. Milé posedenie v klube máme aj pri 
gratuláciach z príležitosti okrúhlych narodenín našich 

členov. V uplynulom roku sme si pripomenuli "80" Git-
ky Zeleňákovej a Daniela Ráca, "75" Mariky Vargovej 
a Heleny Antalovej ako aj "70" Agnesky Meňhertovej.

Pri týchto slávnostných posedeniach, nás svojím 
spevom rozveseľuje pán Bič , člen hudobnej skupiny 
Kentucky Jack.

Podľa možnosti sme navštevovali naše choré 
členky a nezabudli sme na nich ani pri Mikulášskych 
darčekoch.

Na poslednej ceste sme sa rozlúčili s našou naj-
staršou členkou klubu 92 ročnou Helenkou Timkovou 
a Marienkou Ruskovou. Nech odpočívajú v pokoji.

 Záverom chcem vyjadriť vďaku všetkým, ktorým 
nie je ľahostajná naša staroba, pomáhajú nám a tým 
prispievajú k spríjemneniu jesene nášho, neraz neľah-
kého života.

Poďakovanie patrí aj všetkým, ktorým leží na srdci 
dobro našich seniorov, pomohli nám a tak sme na-
šim členom mohli dopriať krásne akcie. Sú to náš pán 
starosta a poslanci miestneho zastupiteľstva, ktorým 
ďakujeme za peňažný príspevok z miestneho úradu 
a pomoc , pri našich akciách. Vďaka patrí aj členom 
samosprávy za ich prácu a obetavosť pri našich akci-
ách, ako aj všetkým našim aktívnym členom, ktorí sa 
pravidelne zúčastňujú našich stretnutí

Helena A n t a l o v á
predsedníčka samosprávy
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Dňa 24. apríla prijal starosta zástupcov Le-
teckej fakulty Technickej univerzity v Košiciach, 
zástupcu Heli Compani s.r.o. a Slovak Training 
Academy , a to vo veci informácie starostu i ob-
čanov o prijatých opatreniach v súvislosti s vý-
cvikom pilotov na vrtuľníkoch, vrátane príslušnej 
dokumentácie.

V nadväznosti na pripomienky občanov a na 
kroky zo strany mestskej časti boli následne 
v zmysle stanovísk príslušných kompetentných 
inštitúcií príslušné zložky zabezpečujúce výcvik 
prijali a prijímajú všetky potrebné organizačné 
opatrenia, aby nedochádzalo k pripomienkam 
zo strany obyvateľov. 

V záujme maximálnej transparentnosti si 
dali vypracovať u organizácie EUROAKUSTIK 
s.r.o. Bratislava, ktorá je držiteľom osvedčenia 
o odbornej spôsobilosti na účely posudzovania 
vplyvov na životné prostredie v zmysle Zákona 
SR č. 24/2006 Z.z. v odbore hluk a vibrácie, číslo 
osvedčenia OOD/4980/2010 dokument „stano-
venie hlukovej záťaže“, a to v priebehu mesia-
cov október – november.

Je samozrejmé, že letecká činnosť so sebou 
prináša aj určité negatíva – napr. istú mieru 
hlučnosti, ale i pozitíva, ktoré táto činnosť pri-
náša do regiónu.

No boli postupne prijaté opatrenia v nad-
väznosti na merania, smerovania preletov mimo 
zastavaných území s cieľom minimalizácie hlu-
ku, resp. zvukových vplyvov.

V súvislosti so svojou činnosťou uviedli aj na-
sledovné pozitíva, ktoré táto činnosť prináša .

- Všetky používané vrtuľníky môžu byť po-
užité aj pri prípadných živelných pohromách 
a iných katastrofi ckých situáciách.

- Pomáhajú zvyšovať zamestnanosť v re-
gióne, nové miesta sa postupne vytvárajú na 
Leteckej fakulte TU ako aj v ďalších spolupracu-
júcich organizáciách.

- Sú slovenská spoločnosť, ktorá značnou 
mierou prispieva aj do slovenského štátneho 
rozpočtu.

- Vytváraním veľkého priestoru pre rozvoj 
LF TUK prinášajú rozvoj vysoko sofi stikované-
ho druhu vzdelávania s veľmi dobrým uplat-
nením nových mladých generácií v našom 
regióne.

- Vrtuľníky a lietadlá používané pri výcviku 
majú medzinárodne platné a overené hlukové 
certifi káty a hluk nimi spôsobovaný neprekraču-
je prípustné normy.

- Ospravedlňujú sa za zvýšený hlukový 
dopad vo večerných hodinách, ktorý súvisel 
s nutnosťou používať pri prevádzke osvetlené 
letištné priestory v západnej časti letiska. Od 
minulého mesiaca bola zrealizovaná osvetlená 
plocha v južnej časti, ktorá jednoznačne oddiali 
pôvodnú večernú hlučnosť.

- Pri výcviku, resp. prílete a odlete zásadne 
ich vrtuľníky nelietajú nad obytnými zónami, 

majú stanovené trasy v zmysle meraní – viď 
obrázok trasovania a stanovištia meraní hluku.

- Pracovné priestory, v ktorých sa vykonáva 
ďalší výcvik, sú situované východne a západ-
ne od letiska, východne sú situované priestory 
v okolí letísk Bidovce, Kecerovce a Slanec. Zá-
padne sú priestory v okolí letísk Buzice, Paňovce 
– Čečejovce a Veľká Ida. Výcvik sa vykonáva pri-
oritne v priestoroch letísk Bidovce, Buzica a Pa-
ňovce – Čečejovce.  V ostatných priestoroch sa 
výcvik vykonáva len ojedinele.

- Obrázky  súvisiace s hladinou zvuku, resp. 
merané v rôznych časových intervaloch sú 
k  dispozícii k nazretiu na miestnom úrade. 

- V areáli Letiska Košice, v juhozápadnej 
časti areálu, je lokalizovaná letecká škola pre 
výcvik pilotov vrtuľníkov Slovak Training Acade-
my. V súčasnosti je praktický výcvik realizovaný 
pomocou dvoch typov vrtuľníkov, Schweizer H-
269C a MD 500.

- V spomínanej správe je urobené stanove-
nie hlukovej záťaže v dotknutom okolí letiska 
Košice, ktorá je spôsobovaná prevádzkou uve-
dených vrtuľníkov.

- Na základe objektivizácie a stanovenia 
plošnej hlukovej záťaže (kap. 5.0 tejto správy) 

je možné konštatovať, že v území s funkciou 
bývania a vonkajším chráneným priestorom, pri 
štandardnej prevádzke vrtuľníkov počas prak-
tického výcviku pilotov nedochádza k prekračo-
vaniu prípustných hodnôt určujúcich veličín pre 
hodnotenie hluku z leteckej prevádzky vo von-
kajšom prostredí daných platnou legislatívou, 
ktorá sa zaoberá objektivizáciou a hodnotením 
hluku vo vonkajšom prostredí. 

- Upozorňujú tiež na skutočnosť, že ponad 
zastavanú časť môžu lietať vrtuľníky armády, 
ministerstva vnútra, leteckej záchrannej služby 
alebo súkromné.

V záujme zachovania dobrých vzťahov 
s obyvateľstvom priľahlých obcí by občanov 
a mládež radi privítali v ich prostredí, aby mali 
možnosť zoznámiť sa s ich činnosťou a pres-
vedčili sa o ich úsilí obmedzovať všetky jej ne-
gatívne vplyvy.

Takúto akciu chcú organizovať spoločne s LF 
TUKE a tiež s vedením medzinárodného letiska 
Košice v termíne, ktorý spoločne dohodnú a oz-
námia širokej verejnosti.

Spracované v nadväznosti na písomný ma-
teriál a rozhovor.   

F.K.

K výcviku pilotov vrtuľníkovK výcviku pilotov vrtuľníkov

Odletové a príletové trate
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Vo štvrtok 28.3. poctila návštevou našu 
knižnicu šéfredaktorka vydavateľstva Class 
Lenka Šinkovská. Pripravila naozaj zaujímavé 
podujatie pre štvrtý ročník tunajšej ZŠ. Beseda 
bola venovaná knihe Slovensko – krajina plná 
tajomstiev s podtitulom Prázdniny s deduš-
kom. Hlavnou hrdinkou knihy je malá Sarah, 
ktorá príde cez letné prázdniny k deduškovi 
na Slovensko z Anglicka. Deduško je bývalý 
historik a tak pozná Slovensko,  jeho krásy 
a kultúrne pamiatky dokonale a postupne ich 
predstavuje aj Sarah a iným deťom v letnom 
tábore, kde je hlavným vedúcim.  Kniha je za-
kúpená aj do miestnej knižnice.

Pani Šingovská deťom predstavila knihu 
veľmi pútavo a priniesla so sebou aj obrazy 
ilustrácií z knihy.

Deťom sa beseda veľmi páčila, zaujímala 
ich, mali veľmi dobré vedomosti z Vlastivedy. 
Výborne reagovali, za čo niektorí z nich do-
stali pexeso a aj jednotku do žiackej knižky. 
V závere si urobili s pani šéfredaktorkou aj 
spoločnú fotografi u.

Mgr. Takáčová Miriam

BESEDA BESEDA 
PRE ŠTVRTÁKOVPRE ŠTVRTÁKOV

MS SČK a starosta MČ Košice – 
Barca Vás opäť pozýva na odber 
krvi, ktorý sa uskutoční v pondelok 
27. mája v čase od 7.15 do 10.15 
hod. v zasadačke miestneho úradu 
na Abovskej 32. 

Každý darca si musí so sebou pri-
niesť občiansky preukaz, preukaz 
darcu krvi a preukaz poistenca.

Pred odberom si môže dať ľahké 
raňajky a je potrebné piť dostatok 
tekutín. Nie je potrebné byť nalač-
no. Občerstvenie je zabezpečené aj 
po odbere krvi. Alkohol v deň odberu 
neužívajte!

Tešíme sa na stretnutie s Vami 
a ďakujeme Vám v mene všetkých, 
ktorým Vaša krv pomôže.

Predsedníčka  MS SČK 
PhDr. M. Kmecová

Barčianska 
kvapka 
pokračuje
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Každý z nás má niekedy chuť robiť 
niečo v prospech prírody, skrášľovať si 
okolie  a pod. Tak to bolo aj s výsadbou 
napr. stromov do  zelene na Fándlyho 
ulici. Napriek pôvodným požiadavkám 
na výrub niektorých stromov, ktoré už 
robia problémy tak so sieťami alebo so 
zasahovaním do komunikácie, nedoš-
lo k súhlasu, len v ojedinelom prípade. 
V marci bola podaná sťažnosť na mesto 
Košice vo veci problémov so stromami. 
Po konzultácii s vedúcou životného, pri-

stúpila mestská časť v súčinnosti s mes-
tom Košice k orezu stromov ešte v rámci 
vegetačného obdobia, nakoľko výruby 
neboli povolené a po 31.marci už nie je 
možné orezovať stromy – konáre nad 
5 cm priemeru.

Keďže išlo o frekventovanú dobu na 
odborníkov, po menších peripetiách sa 
podarilo nájsť termín aj za cenu voľnej 
soboty a predmetnú lokalitu dať do po-
riadku tak, ako pred dvoma rokmi stro-
my na ulici Osloboditeľov.

Fándlyho ulica

„Dobrý deň, týmto by som 
sa Vám chcela ako jedna z ma-
mičiek predávajúcich na jarnej 
burze organizovanej materským 
centrom Stonožka, veľmi pekne 
poďakovať za poskytnutie pries-
torov kultúrneho domu na uspo-
riadanie tohto veľmi užitočného 
podujatia.

Týchto kúpno-predajných búrz 
sa zúčastňujem ako mama troch 
detí pravidelne a som vďačná za 
túto možnosť predať zachovalé 
veci po mojich deťoch a taktiež 
im výhodne nakúpiť od ostatých 
mamičiek. V dnešnej dobe kedy 
je potrebné šetriť naše peňažen-
ky a aj životné prostredie je toto 
výborná príležitosť. Verím že 
sa dostane do povedomia ľudí 
a stane sa pravidelným podu-
jatím organizovaným v priesto-
roch kultúrneho domu v Barci.
Ďakujem za Vašu ústretovosť 

a prajem Vám veľa osobných aj 
pracovných úspechov.

S pozdravom, Maková Monika

Z emailovej 

pošty 

starostu: 

Napriek priebežným intervenciám 
z úrovne mesta Košice i mestskej časti stále 
sa nezačalo s realizáciou podjazdu pri ka-
tastri a je v ňom voda. Táto skutočnosť vý-
razne ovplyvňuje dopravu, osobitne výjazd 
z Barce, keď v križovatke Gavlovičova – Juž-
ná trieda otáčajú vozidlá idúce do bývalého 
areálu VSS, naviac aj nákladné vozidlá, vozia 
zeminu a iný stavebný odpad do areálu, kde 
je zriadená skládka, ktorá znepríjemňuje ži-
vot okoliu, nehovoriac o doprave, zvlášť te-
raz v letných mesiacoch. Zo zdrojov NDS je 
stav taký, že sú vykonávané technické analý-
zy. V minulom mesiaci bolo opäť rokovanie 
NDS s novým vedením mesta Košice, boli 
dohodnuté niektoré úpravy i následné rieše-
nia. Dúfajme, že sa vec pohne k lepšiemu, aj 
po poslednom rozhovore so súčasným riadi-
teľom NDS v Košiciach.       F.K.

Podjazd pri VSS



13

Na jar tohto roku sa podarilo mestskej časti aj vďaka využitia projektu z Úradu práce pri za-
mestnaní 3 pracovníkov dať do poriadku park, resp. vyhrabať ho tak, ako už sa dávno nepodarilo.

V rámci úprav parku boli vykonané aj príslušné orezy a úpravy, či výsadba záhonov. Skúste to 
posúdiť .

Ulice Janitorova a Zichyho v týchto dňoch do-
stali dočasnú povrchovú úpravu brúseným as-
faltom, ktorá by mala riešiť komfortnejší pohyb 
peších i vozidiel na komunikáciách, pokiaľ nebu-
dú zrealizované chýbajúce prípojky a ukončená 
výstavba rodinných domov. Dúfame, že v prí-
pade prípojok budú dotyční zodpovední a dajú 
komunikáciu do pôvodného stavu.

Asfaltová 
úprava ulíc

Parkové
úpravy
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Dňa 11.5.2019 sa v našom Barčianskom par-
ku uskutočnila jedna z najkrajších celodenných 
akcií, akú sme tu dávno nemali. 

V dopoludňajších hodinách sa vzdala hlavne 
pocta naším mamičkám, a to podujatím Míľa pre 
mamu, ktorej hlavným organizátorom bolo Ro-
dinné centrum STONOŽKA a spoluorganizátori 
OZ ZÁBAVISKO deťom a Mestská časť Košice 
- Barca. Symbolickú míľu odštartovali prestri-
hnutím pásky Natália Nigutová za RC STONOŽ-
KA a starosta František Krištof, za Mestskú časť 
Košice - Barca. Na podujatí sa zaregistrovalo 
približne 1300 návštevníkov, za čo každému 
ďakujeme, že si v tento deň vybrali práve podu-
jatie konajúce sa v našej mestskej časti. 

Celé dopoludnie bol hlavne pre deti prip-
ravený program rôzneho výchovného i zá-
bavného charakteru, ktorý odštartoval svojim 
programom Ujo Ľubo, nasledovali vystúpenia 
detí i zábavné vystúpenia a programy s mož-
nosťou urobiť si radosť nejakou – tou sladkos-
ťou, či maškrtou.

     Od 13.00 hod. sa začal tréning a príprava 
na súťaž v 6-boji o Pohár starostu Barce, ktorú 
pripravilo OZ ZÁBAVISKO deťom. 6-boj spočíval 
v disciplínach na čas a sústredenie, ako jazdy 
na šliapacích kárach, lezenie na lane, streľba 

zo vzduchovky, prechod prekážkovou dráhou, 
zloženie obrázka z logickej hry Pix-it a skrut-
kovanie matíc. Súťaže sa zúčastnilo množstvo 
súťažechtivých detí, ktoré bojovali o krásne po-
háre a medajle. 

 Ďakujeme každému, kto prišiel podporiť 
túto krásnu akciu, Ďakujeme za Vás všetkých, 
že ste prišli práve do Barčianskeho parku ako 
na samotnú Míľu pre mamu, tak aj na výbornú 
súťaž v 6-boji, ktorej sa zúčastnilo množstvo ši-
kovných detí.

Ďakujeme, že sa nám podarilo vytvoriť vý-
bornú spoluprácu s MC STONOŽKA  a OZ 
Zabavisko.sk, vďaka čomu môžeme spoločne 
vytvaráť predovšetkým pre VÁS a hlavne pre 
tých najmenších niečo zmysluplné, čo Vás vy-
vedie z denného rituálu, a to nie len Barčanov, 
ale aj široké okolie, pretože ľudia sa majú spájať 
a nie rozdeľovať. 

Ďakujeme za krásnu akciu Míľa pre mamu 
MC Stonožka, osobne p. Natálii Nigutovej a OZ 
ZÁBAVISKO deťom p. Vladimír Jankovič za pa-
rádnu športovú a hlavne deťom netradičnú 
a zaujímavú súťaž, s ktorou sa popasovali bra-
vúrne. Sme veľmi radi, že sme sa mohli taktiež 
za Mestskú časť Košice - Barca podieľať na tom-
to podujatí.

Osobitne ďakujeme  p. Marekovi Baloghovi 
za sponzorské zabezpečenie výborného gulášu 
a rezníkov pre našich organizátorov, brigádni-
kov a dobrovoľníkov.

Taktiež ďakujeme Červenému krížu a mla-
dým dievčatám z Červeného kríža za spoluprá-
cu a ukážky prvej pomoci, mestskej polícii, že aj 
napriek náročnému zabezpečovaniu Majstrovs-
tiev sveta v hokeji si našla príležitosť zúčastniť sa 
tohto podujatia, príslušníkom Civilnej ochrany 
mesta Košice, záchranárovi Ing. Petrovi Cenge-
ľovi a organizácii MRAK a Ivke Lendackej z MO 
SČK, p. Imrichovi Vargovi, ktorý s pomocníkmi 
zabezpečoval poníkov, p. Mariánovi Vargovi za 
pomoc a sprístupnenie hasičského vozidla pre 
najmenších zvedavcov ako aj ďalším pracovní-
kom miestneho úradu a všetkým sponzorom, 
ktorí prispeli k zdárnemu priebehu akcie. 

Ďakujeme aj našim mladým šikovným diev-
čatám - študentkám, ktoré nám prišli pomôcť 
a boli s nami počas celého krásneho slnečného 
dňa a taktiež našej kolegyni Lucke Brečkovej 
Zacharovej a kolegom z miestneho úradu, ktorí 
boli vždy k dispozícii a ochotní pomôcť pri akej-
koľvek akcii aj počas víkendových dní. Vždy sa 

Oslavy Dňa matiek i detí
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na Vás všetkých môžeme spoľahnúť. Veľmi si vá-
žime túto ústretovosť a spoluprácu Vás všetkých. 

Verím, že sme na nikoho nezabudli, ak ná-
hodou áno, ďakujeme každému z Vás, ktorý ste 
akýmkoľvek spôsobom pomohli pri usporadúva-
ní tohto výnimočného dňa. 

Fotografi e z tohto vydareného podujatia, 
ktoré bolo organizované pri príležitosti Dňa ma-
tiek, ako aj blížiaceho sa Dňa detí, si môžete po-
zrieť na stránkach Facebooku:

• Mestská časť Košice - Barca
• RC STONOŽKA 
• OZ ZÁBAVISKO deťom

Ďakujeme!
F. Krištof – starosta

M. Kmecová Bérešová – prednostka
P. S. Všetko najlepšie milé mamky

Šliapacie káry v Barčianskom 
parku môžete využívať aj naďa-
lej, a to každý víkend od 13.00 
hod. do 17.00 hod. a počas letných 
prázdnin to bude denne, od 10.00 
hod. do 18.00 hod. vždy za priaz-
nivého počasia. 

Všetky informácie si vždy mô-
žete pozrieť vopred na stránke 
www.zabavisko.sk a na Facebook-
u OZ ZÁBAVISKO deťom, taktiež 
tieto informácie budeme zdieľať 
spoločne na našej FB stránke MES-
TSKÁ ČASŤ Košice - Barca. 

MK

Dňa 16.3.2019 sa uskutočnila ďalšia z búrz oblečenia, hračiek, knižiek, ...pre deti. Orga-
nizátorom ako vždy bolo RC Stonožka v spolupráci s našou mestskou časťou. Prišlo nám 
aj niekoľko ďakovných emailov samotných predávajúcich aj kupujúcich mamičiek, a tento 
krát sme sa rozhodli aj vybrať jeden z ďakovných emailov. Tešíme sa, že sa tieto burzy 
organizované RC Stonožka v našej mestskej časti ujali. 

Jarná STONOŽKOVSKÁ burza 
v Kultúrnom dome

Šliapacie káry v Barčianskom parku
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Zázvor
Zázvor sa konečne dostal do pozornosti Slo-

vákov a jeho silu naplno využívame práve počas 
obdobia viróz a prechladnutí. V ázijských kraji-
nách je tradičným korením pri príprave jedál a 
bohaté využitie má aj v tradičnej a ajurvédskej 
medicíne.

O Konfuciovi sa traduje, že nikdy nezjedol 
žiadne jedlo, bez toho, aby predtým nepožul 
aspoň kúsok zázvoru. Príjemne totiž prehrieva 
telo a zlepšuje aj trávenie ťažkých jedál. Máte vo 
zvyku piť zázvorový čaj pri prechladnutí? Spoz-
najte ďalšie účinky zázvoru a naučte sa, ako si 
doma vypestovať jeho vlastné zásoby.

Zázvor a jeho použitie
Zázvor, inak aj ďumbier lekársky, je rastlina, 

z ktorej využívame žltkastý aromatický koreň. 
Obsahuje cenné fytonutrienty gingeroly, ktoré 
sa nápadne ponášajú na kaspaicín. Kapsaicín 
dodáva pálivosť čili papričkám, preto sa aj zá-
zvorová chuť pálivá a stimuluje zahrievanie or-
ganizmu.

Ako vám môže zázvor pomôcť?
Tlmí množenie vírusov a baktérií, riedi hlie-

ny a uľahčuje vykašliavanie. Obsahuje vitamíny 
skupiny B, C, E, minerály ako zinok, železo, hor-
čík a vápnik, ktoré posilňujú imunitu.

Ak trpíte pocitom studených rúk alebo nôh, 
stavte na zázvor. Pomôže zlepšiť prekrvenie pe-
riférnych častí tela.

Zlepšuje činnosť trávenia, stimuluje tvorbu 
tráviacich štiav a slín, zmierňuje kŕče v bruchu a 
nadúvanie. Pre svoje antiseptické a antiparazi-
tárne účinky je nápomocný aj pri hnačkách.

Svoje využitie nájde aj vtedy, ak trpíte nevoľ-
nosťou pri cestovaní autom, závratmi a opako-
vanými bolesťami hlavy.

Výskumy potvrdili, že je účinným v boji proti 
kĺbovým bolestiam a podpornej liečbe artritídy, 
redukuje zápal v tkanive. Stačí na postihnuté 
miesto prikladať obklad s nastrúhaným zázvo-
rom a piť zázvorový čaj.

Zlepšuje prietok krvi a prispieva k zníženiu 
hladiny cholesterolu, keďže tlmí jeho vstrebá-
vanie.

Aj keď je jeho prínos pre naše zdravie viac 
ako pozitívny, nemali by sme presiahnuť ma-
ximálnu dennú dávku. V čerstvom stave ide 
o maximálne 4 g denne, v sušenom stave 1 g 
zázvorového prášku denne. Pri vyšších dávkach 
sa môžu objaviť hnačky a nevoľnosť.

Pestovanie zázvoru - 
doma a úplne jednoducho

Čas na pestovanie vlastného zázvoru v na-
šich podmienkach je na jar - začať môžete 
v apríli. Nemá rád mrazy, preto je dôležité, aby 
ste ho v prvých týždňoch chránili na teplých 
miestach. Koreň zázvoru, ktorý bežne kúpite 
v obchode, rozdeľte na 2 - 3 centimetrové širo-
ké kúsky, z ktorých každý bude svoj “výstupok” 
či očko (členité výrastky, typické pre koreň zá-
zvora). Keďže zázvor, ktorý nie je v bio kvali-
te, bude zrejme ošetrený inhibítorom rastu, je 
dôležité ponoriť narezané kúsky na niekoľko 
hodín do mierne teplej vody (alebo počas celej 
noci).

Vezmite väčší kvetináč s objemom 3 - 4 litre 
a naplňte ho rašelinovým substrátom a záh-

radnou zeminou v pomere 1:1. Zázvor má rád 
mierne kyslé pH. Kúsky zázvoru zasaďte do kve-
tináča do hĺbky približne 3 - 4 cm, ale tak, aby 
“výstupok” smeroval hore a bol iba minimálne 
zahrnutý zeminou. Umiestnite kvetináč na teplé 
miesto a udržujte zeminu mierne vlhkú. Najbliž-
šie 4 týždne sa nemusí nič diať.

Po tom, ako zázvor vyklíči, rastlina bude 
rásť už veľmi rýchlo. Za ďalších 10 týždňov 
budete mať silnú rastlinu, no všetko podstatné 
sa deje pod zemou. Zázvor nemá rád májové 
mrazy, ani príliš silné južné a západné slnko. 
Najlepšie sa mu darí, ak je uložený na východ-
nej strane.

Prvý, podomácky vypestovaný zázvor mô-
žete odobrať už po 3 - 4 mesiacoch od výsadby 
- bude však veľmi silný a extra pikantný, šupka 
bude veľmi tenká a bledá. Celá koreňová spleť 
sa opatrne vyberie z kvetináča a zázvor môžete 
rozdeliť tak, ako potrebujete.

Zostávajúce korene začnú ďalej rásť a roz-
množovať sa. Vonku môže byť iba v mesiacoch, 
kedy nemrzne. Na chladnú časť roka ho pre-
miestnite do svetlej miestnosti s teplotou okolo 
20 °C. Takto jednoducho a prakticky získavate 
nekonečný zdroj veľmi zdravej a liečivej rastliny 
- zázvoru.

V stredu 17.4. sa miestnosť v barčianskom kaštieli na 1. posch. zaplnila čitateľmi, ktorí mali chuť 
si vytvoriť veľkonočné dekorácie z textilu. Počas tvorivých dielní vládla už predveľkonočná tvorivá 
atmosféra. Podujatie fi nančne podporila mestská časť Barca, za čo srdečne ďakujeme.

VEĽKONOČNÉ VEĽKONOČNÉ TVORIVÉ DIELNETVORIVÉ DIELNE


